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Treball a l’Administració
TEMA DEL DIA

L
a vuitena reunió de la Tau-
la de la Funció Pública ce-
lebrada ahir va començar a 
tractar l’últim aspecte pen-

dent resoldre, el referent a la fi de 
l’activitat laboral. En aquest sentit, 
es va obrir la porta a flexibilitzar 
l’edat de jubilació dels funcionaris 
i es va acordar que el Govern presen-
ti a la propera reunió tres estudis so-
bre els compromisos adquirits en 
matèria de finançament. Un d’ells 
es va encarregar fa anys a una em-
presa que encara no havia presentat 
les xifres i els altres dos es van dema-
nar a dos economistes perquè pre-
sentin diversos models de finança-
ment possibles.

Tant els sindicats com el Govern 
es van mostrar oberts a analitzar no-
ves modalitats de finançament, que 
segons va explicar a l’ANA el presi-
dent de la Taula, Bruno Bartolomé, 
poden passar per l’augment de la co-
tització o per altres formes. Pel que 
fa a l’edat de jubilació, Bartolomé va 
indicar que actualment una perso-
na que tingui la voluntat de continu-
ar treballant a partir dels 65 anys té 
moltes dificultats per poder fer-ho. 
Entre els punts a estudiar sobre la ju-
bilació, Bartolomé va assenyalar els 
anys de cotització, la presa en consi-
deració o no de l’últim salari i l’acu-
mulació de punts. 

Pel que fa a l’edat de jubilació 
tampoc es van tancar les portes als 
canvis, ja que, segons va manifestar 
el president de la Taula, davant les 
dificultats per allargar l’edat laboral 
la proposta és buscar models més fle-
xibles. Com a idees es van suggerir la 
possibilitat d’establir uns mínims i 
uns màxims d’anys cotitzats o valo-
rar l’acumulació de punts. Una de 
les prioritats és que el treballador 
tingui l’opció de planificar-se i deci-
dir una mica el seu futur sabent les 
opcions que té.

Bartolomé va ampliar que en els 
últims anys no hi ha hagut una bo-
na gestió de fons i que s’ha de tro-
bar «la manera d’omplir la caixa». 
En aquest sentit, el secretari gene-
ral de l’Unió Sindical d’Andorra (US-
dA), Gabriel Ubach, no va tancar les 
portes a res. En aquest sentit, va ex-
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33 La Taula de la Funció Pública en la seva darrera trobada, a l’Ediici Administratiu de Govern.
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pressar que els funcionaris estan dis-
posats a tot el que comporti millorar 
la seva jubilació, fins i tot cotitzant 
més, però que el que no faran és co-
titzar més per obtenir menys.

Tot i l’anàlisi que s’ha de conti-
nuar fent en la propera reunió de 
la Taula de la Funció Pública, Bartu-
meu va explicar que pot ser que en 
una sola trobada no es puguin tan-
car tots els punts entorn a la jubila-
ció i va suggerir que quan es tanqui 
la Taula es faci un nou grup d’anàli-
si enfocat específicament a aquest 
aspecte.

MOBILITAT / D’altra banda, el tema de 
la mobilitat va quedar tancat amb la 
presentació dels nou acords que s’in-
clouran a l’informe final. Aquests 
punts fan referència a les comissi-
ons de servei o els trasllats que ja 
es contemplen en la llei actual, pe-
rò també es van preveure alguns de 
nous com la mobilitat per raons de 
salut o per conveniència del servei, 
ja que, tal i com va informar Bartolo-
me, «les necessitats de l’Administra-
ció canvien i hem d’estar adaptats». 

El president de la taula va expli-
car que la mobilitat és una de les 
quatre branques que han d’anar 
encaixades en una nova llei, junta-
ment amb la carrera professional, el 
sistema retributiu i l’antiguitat, que 
per separat no tenen sentit.

SINDICATS COMUNALS / Quant a la par-
ticipació dels sindicats comunals en 
les dues reunions que queden per fi-
nalitzar, els membres de la taula no  
la van creure convenient, tot desta-
cant el ritme de treball que s’ha as-
solit. Així, van decidir que la com-
posició de la Taula de la Funció Pú-
blica es mantingui com s’ha fet fins 
a la data. 

Tot i això, Bartolomé va indicar 
que es podran prendre altres acci-
ons en un futur per fer un segui-
ment i que aleshores hi podran par-
ticipar. El president de la Taula de la 
Funció Pública va assenyalar que el 
2011 és l’any en què s’ha d’aconse-
guir una bona reforma de l’Admi-
nistració Pública. Les conclusions 
de la taula no seran vinculants, tot i 
que la previsió és que es tinguin en 
compte en un grau molt elevat. H

33 En un altre ordre de coses, en el 
transcurs de la reunió d’ahir al ma-
tí van aparèixer les primeres dis-
crepàncies importants entre sin-
dicats i representants del Govern 
a la Taula de la Funció Pública. El 
conlicte va venir originat arrel de la 
decisió presa, segons airmacions 
d’Ubach en inalitzar la reunió, en 
la darrera sessió del Consell de Mi-
nistres, que va tenir lloc dimecres 
passat. Tal com va indicar el secre-
tari general de l’USdA, el Govern 
hauria decidit aplicar l’IPC del 2010 
als sous dels funcionaris que co-
bren menys de 2.000 euros, exclo-
ent d’aquesta manera tota la res-
ta de treballadors de l’Administra-
ció pública. 

33 El que ha molestat els represen-
tants dels sindicats no ha estat tant 
la decisió en sí com el fet que no 
se’ls hagi tingut en compte a l’hora 
de prendre-la, ja que aquest punt no 
es va valorar en les primeres sessi-
ons de la Taula de la Funció Pública. 
El consens es va trobar arrel d’una 
proposta feta pels representants de 
l’Administració a la Taula, que con-
sistia a tenir en compte els grups fun-
cionals dels treballadors, classifi-
cant-los en A, B i C. Els de l’A, serien 
els directius i càrrecs més elevats i 
no rebrien la retribució de l’IPC, pe-
rò la resta de funcionaris sí, fent-ho 
en un 50% els del grup B i en la tota-
litat els treballadors base, que seri-
en els del grup C, segons va explicar 

Ubach. A més,  va recordar,  tots van 
estar d’acord amb aquesta pro-
posta i es va incloure en l’informe 
que es presentarà al Consell Gene-
ral el mes de desembre. És per això 
que als representants sindicals els 
va la decisió que afectarà a l’IPC del 
2010. Ubach va considerar que s’ha 
fet servir «un sistema arbitrari i in-
just» i per això va voler manifestar 
la seva «desaprovació total» davant 
els membres de la Taula. Quant a un 
possible replantejament de la me-
sura en el moment en que l’informe 
arribi a mans del Consell General, 
Ubach no hi té gaires esperances, 
ja que la decisió del Consell de Mi-
nistres es va prendre per ser aplica-
da aquest mateix any.

L’USdA critica la decisió d’aplicar l’IPC als sous inferiors a 2.000 z


